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3. Εµένα µε νοιάζει 
 

Στάση βροχοσταλίδων 

 
1. Συµπλήρωσε τη γενική ενικού και τη γενική και αιτιατική πληθυντικού των 
παρακάτω ουσιαστικών. 
 
ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ ΓΕΝΙΚΗ ΕΝΙΚΟΥ ΓΕΝ. ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΥ ΑΙΤ. ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΥ 

ο άνεµος του των τους 
ο καλόγερος    
ο έµπορος    
ο διάδροµος    
ο φίλαθλος    
ο κάτοικος    
ο υπάλληλος    

Κλίση προπαροξύτονων αρσενικών ουσιαστικών σε –ος  
 
Μερικά προπαροξύτονα ουσιαστικά σε  
–ος «κατεβάζουν» τον τόνο στην 
παραλήγουσα σε τρεις πτώσεις:  
γενική ενικού, γενική πληθυντικού  
και αιτιατική πληθυντικού. 

Άλλα ουσιαστικά, όµως, διατηρούν  
τον τόνο στην προπαραλήγουσα. 

Α’ οµάδα Β’ οµάδα 
ο κίνδυνος - του κινδύνου ο αντίλαλος - του αντίλαλου 
οι κίνδυνοι - των κινδύνων – 
τους κινδύνους 

οι αντίλαλοι - των αντίλαλων –  
τους αντίλαλους 

 
ΠΡΟΣΟΧΗ! Μερικές φορές, όµως, διατηρούµε τον τόνο στα ουσιαστικά της πρώτης 
οµάδας ή κατεβάζουµε τον τόνο στα ουσιαστικά της δεύτερης οµάδας. Αυτό γίνεται για 
λόγους ύφους: 
δήµαρχος  ― δήµαρχου και δηµάρχου 
πονοκέφαλος ― πονοκέφαλου και πονοκεφάλου 
Έτσι έχουµε: 
Μετακίνηση τόνου όταν χρησιµοποιούµε επίσηµο ύφος (δηµάρχου, πονοκεφάλου) 
Μη µετακίνηση τόνου όταν χρησιµοποιούµε ανεπίσηµο ύφος (δήµαρχου, πονοκέφαλου) 
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2. Να κλίνεις τα αρσενικά ουσιαστικά ο πύραυλος, ο δάσκαλος, ο άνεµος: 
 
                                           ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 
Ονοµ. ο  πύραυλος  ο δάσκαλος ο άνεµος 

Γεν.    

Αιτ.    

Κλητ.    

                                     ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 
Ονοµ.    

Γεν.    

Αιτ.    

Κλητ.    

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


